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1. PLENARIS. Propostes a seguir treballant o de noves

1.1. Identificar i prioritzar semestralment els temes que es portaran als diferents plenaris
● Agendar semestralment 1 punt a l'OD de Coordinadora per identificar els temes de Plenari.
● Cal millorar en la priorització semestral dels temes a tractar i en el seguiment dels acords i documents marc. [3 respostes en el mateix sentit]
● No és fàcil fer compatible el debat sobre les qüestions organitzatives amb el debat sobre el context i les iniciatives polítiques, que sovint m'ha semblat insuficient, però en 

la nova etapa, un cop format el Govern de progrés, serà imprescindible accentuar el debat polític.
● Aconseguir plenaris el màxim de participatius.

1.2. Activar grups de treball rotatius i diversos per a la preparació de cada plenari
● Millorar els fluxos d'informació que han de fer els representants dels espais a la coordinadora així com la seva implicació en els grups de treball. A vegada és difícil 

activar diferents grups i que siguin representatius per la manca d'implicació.
● Si estic avaluant el grau d'assoliment, crec que es pot millorar la participació als grups de treball del Plenari. Sempre o casi sempre son les mateixes persones (tots 

disposem de poc temps).
● Buscar que els GT siguin més diversos i evitar que siguin sempre les mateixes persones les que hi participen.
● Fer seguiment de la participació dels membres de Coordi al grup de treball de Plenari, i vetllar perquè tothom hagi participat en la preparació d'alguns dels Plenaris del 

mandat, almenys 1 vegada.
● A l'hora d'abordar un debat, crec que és necessari que totes tinguem les mateixes pautes i punts per debatre i la mateixa informació amb antelació. És molt difícil arribar 

a un plenari , rebre informació "in situ" i fer aportacions "al vol" i sentir que estàs fent quelcom útil. Incidiria en disposar de més i millor informació abans dels plenaris. Un 
debat asimètric (amb diferents graus de coneixement d'una situació) no permet explorar l inteligencia colectiva, ans al contrari, l'anula.

● Cabe incentivar que las personas se apunten a los grupos de trabajo, mejorar en la documentación y muy especialmente en el retorno y seguimiento de los temas 
tratados y acuerdos.

● Que els grups de treball vetllin per un adequat retorn i seguiment dels temes tractats.
1.3. Que els representants dels diferents espais siguin proactius a l'hora de traslladar informacions dels espais a la Coordinadora i viceversa

● Proactivitat. [cal seguir-ho treballant; 3 respostes en el mateix sentit]
● No sempre la Coordi i els espais porten el mateix ritme i es fa difícil trasladar infos.
● Dificultat de sincronitzar calendaris dels espais per fer-ho a temps.
● Millorar la dinàmica de traspàs de les informacions de la coordinadora als mateixos espais i treballar per informar als activistes del seu dret a pujar temes a la 

Coordinadora i dels mecanismes que hi ha per fer-ho.
● Sistematitzar la metodología per fer arribar temes problemàtics que s'estan tractant a eixos, barris... mitjançant una bústia de correu que s'obrirà uns dies abans de la 

reunió de Coordi, i destinar un espai de temps de la reunió a enunciar els temes i crear un pla d'acció per abordar aquells que sigui necessari.
● Identificar una eina digital que permeti que els espais puguin suggerir punts a l'ordre del dia de les Coordinadores o dels Plenaris, i que la resta d'espais puguin donar-hi 

suport. En el cas que hi hagin els suports suficients en el termini establert, aquests punts haurien de ser incorporats a les OD de la Coordinadora o Plenari segons 
correspongui. Això implicaria un major compromís dels representants de la Coordi amb els seus espais per traslladar els debats i les informacions que són tractades.

1.4. Noves propostes
● Suplente para ir a los plenarios cuando no puedan ir los titulares. [a los plenarios puede ir cualquier activista]
● Facilitar l'assistència als 2 representants de territori encara que només pugui intervenir i votar un. [ja previst tractar-ho en alguna reunió de Coordinadora]
● Permetre que els representants a coordi del GM siguin un grup de 8 (no per parelles) per facilitar l'assistència d'almenys 4 d'ells. [ja previst tractar-ho en alguna reunió de 

Coordinadora]
● Relació fluida amb GM. [veure accions vinculades a la Funció 4]
● Més interrelació territori- eixos. [veure acció 7.2]
● Millorar la capil·laritat entre espais de BComú; reduir i racionalitzar el nombre d'espais.
●  Equips de treball amb PSC.
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2. PRESA DE DECISIONS. Propostes a seguir treballant o de noves

2.1. Anticipar els grans temes de cada semestre respecte als quals s'hauran de prendre decisions
● Mantindria la proposta de millores 2018-2019 doncs entenc que el grau d èxit assolit ha estat baix.
● Introduir una vegada al semestre un punt a l'OD de Coordinadora que permeti anticipar els grans temes de debat i presa de decisions.
● Identificar els processos que siguin necessaris per a la deliberació dels grans temes amb tots els espais de l'organització abans de la presa de decisions. La incorporació 

d'eines digitals que permetin els debats podria facilitar alguns d'aquests processos.
● Es clave que a partir del Plan de Acción Bcomú 2020-23 se establezcan equipos que hagan el seguimiento de los proyectos prioritarios e introducir dicho seguimiento en 

los ODs de los distintos órganos.
● Treballar millor i amb més previsió temporal la llista de temes a debatre (no hem sabut aprofitar la llista oberta que es va crear i hem anat improvisant una mica).
● Aconseguir anticipar el debat de temes de cada semestre.

2.2. Aclarir i normalitzar els vincles amb Catalunya En Comú Podem i En Comú Podem
● Mantindria la proposta de millores 2018-2019 doncs entenc que el grau d èxit assolit ha estat baix.
● Garantir enllaços amb Cat Comú (s'ha millorat molt i que hi hagi varies persones de la coordi a l'executiva de CatComú ajudarà), però hem de treballar la relació i 

vinculació amb el grup parlamentari a l'Estat i garantir enllaços.
● A vegades BComú s'ha desentès de la construcció i l'enfortiment de CatComú i ha estat poc atent a la tasca d'ECP al Congrés, com si això ens distragués de la feina en 

l'àmbit municipal. Ara, les noves circumstàncies (el Govern de progrés, el procés de desglaç i la perspectiva electoral a Catalunya) ens obliguen a corregir el que, al meu 
entendre, ha estat un dèficit de l'organització en l'etapa anterior.

● Ha faltat més rendició de comptes dels grups parlamentari i del congrés. No només fer sessions obertes (alguna recordo) sino un relat que es pugui enviar a tothom i 
explicar en Assemblees. A nivel de Barcelona és més fàcil per la participació dels consellers en les Assemblees.

● Dedicar temps dins de la coordinadora pel seguiment i informació dels altres espais
● Caldria fer una aposta clara per a la integració i codecisió entre BComu i CatComú.
● Mejorar la coordinación de la recién creada ejecutiva territorial del Barcelonés con la ejecutiva y coordinadora de Barcelona.
● Desplegar la comisión bilateral prevista en la disposición transitoria primera de los Estatutos de CatComú 

(https://drive.google.com/file/d/1QRyWTW6csM5hvF60ZJOkzkrUhrY4ciIZ/view), en especial lo que se refiere a miembros, mandatos, calendario de reuniones y acuerdos 
adoptados.

● Aclarir vincles amb CatComu, personalment no m'interessa i em costa entendre el perquè del ball de sigles, pero entenc que és molt molt important continuar treballant 
per aclarir i unificar (si es pot).

● S'han de potenciar espais per tal d'enfortir la relació amb CatComú, i treballar conjuntament en temes que ens afecten transversalment. La Coordinadora ha de 
encoratjar a tots els espais de BComú (eixos, barris,...) a que es porti a terme.

2.3. Clarificar els mandats i acords de Coordinadora
● Mantindria la proposta de millores 2018-2019 doncs entenc que el grau d èxit assolit ha estat baix.
● Que los acuerdos adoptados en la Coordinadora incluyan los aspectos mencionados, así como el seguimiento que se hará.
● Al tancament de cada punt de l'OD de Coordinadora expressar els mandats i acords, i recollir-ho a l'acta: què s'ha de fer per continuar; qui i quan ho hauria de fer; 

resultat que esperem obtenir.
● Deixar més clar a les actes quines decisions s'han pres i quines s'han rebutjat.

2.4. Que els representants dels diferents espais siguin proactius a l'hora de traslladar informacions dels espais a la Coordinadora i viceversa
● Mantindria la proposta de millores 2018-2019 doncs entenc que el grau d èxit assolit ha estat baix.
● Millora en els fluxes d'informació de la coordi als espais i a l'inrevés.
● En caso de que el titular tenga una opinión diferente que pueda ir un representante diferente a representar en la coordinadora.
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3. PLANIFICACIÓ ESTRATÈGICA. Propostes a seguir treballant o de noves

3.1. Desenvolupar el procés de planificació estratègica 2018-19
● M'atreveixo a dir, en línia amb el comentari que he fet en el punt anterior, que ens haurem d'esforçar perquè els debats estratègics, molt centrats com és lògic en 

Barcelona, mirin cada cop més enllà. Molts dels nostres problemes són l'expressió local de problemes globals i l'èxit de la nostra lluita depèn cada cop més de la 
capacitat que tinguem d'articular-la amb espais transformadors com el nostre, a Espanya i Europa, especialment en reptes centrals com l'emergència climàtica, el 
feminisme, la inseguretat global (derivada de les desigualtats i el desmantellament dels serveis públics) i l'ascens de l'extrema dreta.

● Cabe mejorar en los aspectos c a f.
● Identificar amb anticipació qui haurà de fer seguiment de l'execució dels projectes prioritaris inclosos al Pla d'Acció 2020-23, i introduir periòdicament com a punt de l'OD 

a Coordinadora i/o Plenari el seu seguiment i avaluació.
● Un cop realitzada la diagnosi, cal marcar 5 o 6 mesures i calendaritzar-les.
● Identificar objectius a assolir i accions a realitzar al llarg del període. Fer l'avaluació de les accions i projectes 

3.2. Identificar i prioritzar semestralment els temes que es portaran a les reunions de Coordinadora (ODs)
● La elaboración del OD no ha de recaer en la Dirección Ejecutiva. El procedimiento que se propone es: a) Una parte de los puntos del OD ya vendrá dada por los 

procesos de planificación (ver preguntas anteriores) b) Se piden los puntos a través de la lista de correo (la hoja de datos que actualmente existe puede seguirse 
usando) c) La Secretaría Técnica de Organización es la que realiza "el encaje" a partir de las diversas peticiones d) En caso de que haya discrepancias entre la 
propuesta de fechas para tratar los puntos entre la persona que los propone y la Secretaría Técnica de Organización, se votará en la propia Coordinadora la fecha en 
que tratar el punto propuesto.

● Introduir una vegada al semestre un punt a l'OD de Coordinadora que permeti anticipar els grans temes de debat i presa de decisions. [vinculada també a Funció 2]
● Identificar els processos que siguin necessaris per a la deliberació dels grans temes amb tots els espais de l'organització abans de la presa de decisions. La incorporació 

d'eines digitals que permetin els debats podria facilitar alguns d'aquests processos. [vinculada també a Funció 2]
● Seguiment de les relacions amb els actors i agents socials dels diferents àmbits d'actuació. [vinculada també a Funció 5]

3.3. Noves propostes
● No he respost a la 3.1 i 3.2. perquè em veig incapaç de evaluar tots els punts que pregunteu . El que sí tinc clar és que s'hauria de seguir per aquí intentant assolir-ho, la 

voluntat hi és per tant per mi és bon inici.
● Intensificar la relació entre els diferents espais. Freqüentment ens assabentem d’accions que afecten als nostres barris pels mitjans de comunicació. [vinculada a Funció 

7]
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4. RELACIÓ AMB EL GRUP MUNICIPAL. Propostes a seguir treballant o de noves

4.1. Aprofundir en el debat sobre el rol de GM i l'organització
● Aprofundir en aquestes propostes que es fan fer pel període 2018-2019, que degut a que va ser un període molt complicat no es van poder desplegar adequadament.
● Crec que sí que ha hagut molt debat i que ha de continuar.
● L'organització encara ve molt arrossegada pel GM.
● Superada l'etapa posterior a la ruptura amb el PSC, que va obligar l'equip de govern a multiplicar-se, ara toca enfortir la relació entre l'organització i el GM, sobretot pel 

que fa a les grans qüestions del mandat. És a dir, mirada llarga i evitar la temptació de centrar-nos en els problemes i les distorsions del dia a dia. Crec que la 
coordinació és tan necessària com el respecte a l'autonomia del GM: en aquest sentit la Coordinadora hauria de ser més proactiva a l'hora de fer propostes i fer més 
pedagogia en el conjunt de l'organització en el sentit que no sigui tan exigent amb el govern (que ara és de coalició) pel que fa als ritmes i l'eficàcia de la seva acció. I 
això té una contrapartida: l'organització necessita tenir veu pròpia.

● Implementar que la organización tenga posicionamientos diferentes a los del grupo municipal, por ejemplo a partir de proyectos como el del grupo de trabajo de la Fira 
de Montjuïc.

● Reservar un punto en el OD para hacer el debate (bien preparado con documentación y "ponentes" de las diversas posiciones).
4.2. Millorar el seguiment i coordinació amb el GM

● Aprofundir en aquestes propostes que es fan fer pel període 2018-2019, que degut a que va ser un període molt complicat no es van poder desplegar adequadament.
● Crec que hi hagut un gran esforç pero que es dificil i complicat. Pero s'ha de seguir.
● Major implicació del GM a la coordi i que també facin us dels espais més orgànics per compartir i socialitzar la informació.
● Presència més regular de persones del GM a la coordinadora.
● Garantir la presència dels membres delegats de GM a les reunions de Coordinadora.
● Transparència i intercomunicació.
● Millorar el seguiment i la coordinació amb el GM.
● Des de l’organització no s’ha fet un seguiment clar dels objectius programàtics. Sí ho ha fet més la institució amb eines com la del Decidim.
● Relat faci el seguiment del programa, PAM/PAD, polítiques municipals i que informi del grau d'assoliment i identifiqui les qüestions respecte les que s'hauria d'aprofundir 

en el seu debat.
● Crec que Relat (conjunt d'Eixos) no ha pogut/sabut fer aquesta funció i que el GM tampoc hi ha comptat tot el que caldria. S'ha de millorar molt en aquest aspecte.
● Facilitar i dotar de recursos a Relat perquè pugui desenvolupar les tasques identificades al punt 4.2.
● Fer seguiment de les accions que Relat porta a terme a la Coordinadora.
● Identificar los 10 temas clave del PAM (p.ej. en la reunión de coordinadora del 02/12/2019 se plantearon ya 10 temas), así como aquellos que pueden requerir debate en 

Coordinadora y programarlos ya en los ODs.
● Crear un grupo de trabajo de coordinadora+DE+GM que se encargue de hacer el seguimiento y rendir cuentas al menos semestralmente.
● Identificar els temes més importants que la Coordinadora vol sotmetre a debat perquè es puguin derivar accions a impulsar des de l'organització.
● Realitzar periòdicament reunions de Relat&Territorial&Comunicació amb membres del GM per treballar conjuntament relats temàtics que puguin derivar en campanyes o 

accions de l'organització
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5. RELACIÓ AMB ACTORS SOCIALS. Propostes a seguir treballant o de noves

5.1. Identificar els actors socials sectorials i territorials
● Velar por que el Plan de Acción 2020-23 incluya ya un listado de agentes clave (sin prejuicio de que pueda ampliarse durante su desarrollo).
● Segueix pendent l'elaboració d'un llistat dels principals actors socials, com a mínim no s'ha tingut en compte en el treball de la Coordinadora.

5.2. Fer seguiment periòdic de les relacions establertes amb els actors socials
● Estar al govern local i al Govern central ens obliga mes que mai a no perdre el pols del carrer per continuar impulsant els moviments socials, sabent que venim dels 

moviments socials, però no som un moviment social, sinó una força de govern. Per això, tindrem sovint una relació conflictiva amb els moviments, que a vegades ens 
exigiran que adoptem decisions que els governs no voldran o no podran adoptar a causa d'una correlació de forces desfavorable. En tot cas, em sembla imprescindible 
que BComú escolti els moviments socials (inclosos els sindicats majoritaris) davant de cada proposta o iniciativa estratègiques, sigui de l'àmbit que sigui. Crec que la 
gent de Relat se n'hauria d'acupar especialment.

● Incluir semestralmente este punto en el OD de coordi.
● Fer seguiment periòdic de les relacions establertes amb els actors socials.

5.3. Mantenir relacions institucionals amb els actors socials que requereixen una atenció especial fruit del punt anterior
● Millorar les relacions institucionals amb els actors socials.
● Crear un grupo de trabajo de coordi-DE que ejecute y rinda cuentas semestralmente.
● Crear espais oberts que ens permetin relacionar-nos amb aquests i generar sinèrgies.

5.4. Elaborar un protocol d'adhesions a mobilitzacions o propostes de MMSS
● Que el grupo de trabajo lo presente en la primera rendición de cuentas y una vez aprobado se envíe a todos los espacios.
● Fer més visible la relació amb els MMSS i/o amb les seves lluites.
● Crec que la majoria dels comun formen part o participem activament en algun actor social… i tinc la percepció que no explicitem ni proclame, que som de Barcelona en 

Comú, és com si ens amaguessim. Crec que hauriem de publicitar i proclamar “a los cuatro vientos” que som i estem orgullosos de ser de Bcomú.
5.5. Noves propostes

● Elaborar una estratègia global de relació amb els moviments i col·lectius de la ciutat: tant des del punt de vista de relacions institucionals i polítiques, com des del punt 
de vista del paper dels activistes de BComú en relació a aquests.

● En general s'ha de millorar
● He posat en totes un 3 perquè crec que es pot millorar.
● Penso que aquest capítol s'ha de treballar més i millor. Malauradament el període passat ha estat ocupat pel processisme i no ha permès focalitzar-nos en fer lligams 

amb els MMSS
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6. ANÀLISI DE COJUNTURA. Propostes a seguir treballant o de noves

6.1. Crear grups de treball que puguin preparar les anàlisis i debats
● Si no hi ha més implicació en els grups és difícil crear de nous.
● Segueix pendent la creació de grups de treball que facin el seguiment.
● Els grups de treball estan participats sempre per les mateixes persones. Desincentiva la participació, perquè no es veu com uns espais de debat reals.
● Crear grup de treball a Coordinadora que puguin desenvolupar les anàlisis i generar documentació per al debat a Coordinadora o Plenari.

6.2. Generar documentació que permeti tenir les dades i informació necessària per a fer debats
● La informació ve massa sovint en forma d'argumentaris que dificulta el debat real.

6.3. Realitzar debats periòdics orientats a l'acció
● Trobo important tant l’elaboració de documents pel debat, com els debats en sí , però tinc dubtes si un òrgan com la coordinadora pot assolir aquest repte, doncs la 

majoria de les integrants comparteixen diverses responsabilitats i si les han de coordinar amb un treball, família i vida social no dóna temps per a tot. El debat orientat a 
l’acció és més assolible i també necessari.

● Cal fer anàlisis territorials de resultats electorals per facilitar als grups de barri informació d’on prioritzar actuacions.
● Introduir cada semestre (o cada moment important que es trobi necessari) un punt a l'ordre del dia per al debat de conjuntura que permeti: identificar escenaris, 

processos per a la informació i deliberació a l'organització, planificació de temes que posteriorment hauran de ser tractats en properes reunions, etc.
6.4. Noves propostes

● Em remeto a les propostes de millora dels punts anteriors, especialment del primer.
● Millorar tots els aspectes
● He posat en tots un 5  perquè tinc clar que això sí que s'assolit; que sempre s'ha fet tot el necessari.
● Eixamplar els grans debats d'actualitat social i econòmica a tota l'organització. Donar un nou impuls a l'Escola del Comú.
● Replantear acciones vinculadas a este punto:

6.1. A partir del Plan de Acción de la organización la Coordinadora identificará 6-8 temas a debatir a lo largo del mandato. Algunas propuestas:
i) ¿Cómo avanzará el contexto/incidiremos en temas estratégicos sobre los que ganar hegemonía (...)?
ii) Alianzas con fuerzas políticas en diferentes escalas (Podemos, ERC, PSOE, etc.)
iii) Alianzas MMSS
iv) Bcomú & CatComú ¿retos y perspectivas?
v) ¿Y si Ada Colau no lidera en 2023? La cuestión de los liderazgos
vi) ¿Quién somos y para qué estamos aquí? (elementos distintivos de nuestro proyecto político y cómo encajan en el contexto)

6.2. La coordinadora los programará (trimestralmente monográfico en OD)
6.3. Creará grupos de trabajo para que preparen cada tema, la documentación correspondiente, etc.
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7. INFORMACIÓ I TRANSPARÈNCIA. Propostes a seguir treballant o de noves

7.1. Desenvolupar mecanismes clars per transmetre informació i millorar la transparència
● Crec que tots els punts s'han seguit treballat força bé i que cal seguir per aquí.
● Ens cal una eina (decidim?) d’accés als activistes i al comú (a dos nivells) per facilitar l’accés a la informació, els debats i consultes internes.
● Desenvolupar la plataforma Decidim per a la deliberació i presa de decisions de l'organització, per a la proposta de temes als ordres del dia de Coordinadora i Plenari.
● Apuesta decidida por implementar Decidim.
● Tot i que es va crear un mecanisme per proposar temes a l OD de coordi, segueix sent complicat accedir a la info (aquí pot ser que no no m’aclareixi). Tampoc queda 

clar com establir prioritats als OD, ni qui les estableix ni com.
● Ver propuesta en 3.3. respecto a la elaboración de los ODs de coordi.
● La informació al web triga en actualitzar-se.
● A l'externa, s'ha de desenvolupar una política de comunicació que permeti apuntalar el nostre relat en un context mediàtic poc amable (i sovint obertament hostil) en la 

línia de les propostes que prepara la Comissió de Comunicació: portaveus, tertulians, presència constant als diferents mitjans, reunions i assemblees amb la gent, etc.
7.2. Impulsar espais d'interrelació i mecanismes de difusió entre eixos-territoris

● A la interna, s'ha d'impulsar la relació eixos-territoris, molt deficitària, sobre la base d'interessos o problemes comuns. 
● Segueix pendent impulsar espais d'interrelació entre eixos-territoris.
● Reunión quincenal entre los enlaces de Territorial y Relat para establecer los mecanismos y temas de coordinación. Rendición semestral de cuentas en coordinadora de 

las acciones desarrolladas a partir del punto anterior.
● Un 2 perquè crec que no s'ha impulsat. No veig els resultats dels eixos, ni veig la feina que fan els eixos i crec o que no funcionen o que estan molt desvinculats de la 

coordinadora.
7.3 En relació al Grup Municipal, identificar els temes de calat i planificar bé com introduir-los a les reunions de Coordinadora

● A partir del PAM. [veure comentaris de la funció 4]
7.4. Vetllar perquè la informació relacionada amb la gestió dels recursos humans sigui accessible a la Coordinadora i cumpleixi amb els principis de 
transparència

● Incluir semestralmente un punto en el OD de rendición de cuentas respecto a la situación + cada vez que se genere una plaza.
● Un 2. Encara que s'intenta el tema dels diners i categories és molt "sensible".
● La darrera convocatòria de places de fa unes setmanes va deixar només 6 dies de marge per presentar candidatures.

7.5. Noves propostes
● En general persistir i facilitar els objectius  que ens havíem plantejat i no hem aconseguit realitzar.
● Les propostes ja han estat contestades en part en capítols anteriors.
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8. COMUNICACIÓ. Noves propostes  [no es van incloure propostes de millora concretes]

● Elaborar un plan de comunicación de la organización y que semestralmente se rinda cuentas de su cumplimiento en Coordinadora.
● El pla de comunicació de BComú hauria de ser tractat a la Coordinadora i fer-ne periòdicament el seu seguiment.
● Millorar en general però sobretot la comunicació externa.
● Comunicació interna o externa? Si és interna lo que es queixa tothom es que surten per els mitjans coses que l'organització desconeix. Sé que es complicat pero potser 

s'hauria de parlar. Si parlem de la feina que feu de convocar i notificar des de la coordi per mi està bé. Comunicació externa, tinc clar que NO comuniquem bé el que 
fem. Sé que els lobbys de comunicació estan en contra nostre, i com a organització crec que es pot millorar. Com?

● Em remeto al comentari que he fet al punt anterior, però afegeixo que l'eficàcia de la comunicació d'una organització com la nostra depèn en gran mesura de la capacitat 
que tinguem de vehicular-la a través dels mitjans existents, sobretot dels que tenen més audiència, més que dels mitjans propis, cars i rebuts amb recel per la 
ciutadania, i també de la relació directa amb la gent, especialment als barris. Les trobades amb l'alcaldessa i el porta a porta, com també les metrades en circumstàncies 
especials i l'ús de les xarxes (especialment Instagram), són experiències que hauríem de mantenir.   

● Cal incrementar la comunicació als territoris; l’organització ha d’assumir més les tasques comunicatives dels grups de barri/districte, ajudant a realitzar més continguts i 
difusió a xarxes o en paper.

● Fer sessions de revisió amb els equips de comunicació generals i d’assemblees territorials.
● En el tema comunicació es necessita molta agilitat. De vegades els barris hem patit quan voliem fer campanyes concretes de districte, sobretot quan es solapaven amb 

les successives campanyes electorals que hem tingut en aquest període.
● És difícil no perdre's amb tota la informació que generem. A nivell intern estaria bé una estratègia per fer accesible una mena de guia de recursos O caixa d'eines on 

poder trobar informació i accés a faq's comuns: com proposar un punt a l’OD de coordi, com reservar una sala, com accedir a les actes de coordi, plenari i executives, 
accedir a documents polítics de debat i treball així com reglaments,etc.

● Millorar la comunicació interna mitjançant butlletins-correu que no se centrin en l'agenda sinó en narrar l'activitat de l'organització.
● D’alte banda cap enfora coordinar estratègia amb GM i comí comunicació.
● Hi ha hagut una millora en la relació bidireccional entre Comunicació (amb millor sintonia aquest últim any entre BComú-CatenComú) i Coordinadora i hem tingut 

portaveu propi, diferent al GM. Caldria reforçar aquest rol.
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9. ALTRES (propostes transversals o difícils d'ubicar en una funció concreta). Propostes a seguir treballant o de noves

9.1. Millorar la relació amb El Comú (conjunt de persones inscrites)
● Mantindria les mateixes propostes de millora que estaven identificades.
● Crec que està totalment en construcció.
● Cal consultar més al comú, que tinguin espais on poder traslladar les seves opinions o les seves pors a la organització. Tenim molts ulls a fora que poden aportar molt i 

no ho estan fent.
● Segueix pendent fer més consultes on line, l'Assemblea anual…
● Apostar decididamente por la implementación de Decidim.
● Vetllar perquè la plataforma de participació digital pugui ser un instrument per comunicar-nos i interaccionar amb El Comú.
● Fer portaxporta.
● Va millorar durant la campanya, però ara s'ha de trobar la manera de tornar a tenir relació.
● Les campanyes electorals han sigut una oportunitat per crear relacions entre els inscrits, així com el Porta a Porta. Estaria bé fer una trobada anual de caràcter 

lúdico-festiu.
● Crear un grupo de trabajo coordi-DE para preparar una encuentro anual con las inscritas en la línea del primer aniversario de las elecciones municipales celebrado en 

2016 en el parque de la estación del norte.
● Treballar en el desenvolupament de trobades periòdiques presencials.
● Crec que es fa molt bé sobretot incentivar accions lúdiques i de diversió per fer "pinya". Des d'aquí proposo fer alguna activitat d'esport, jo soc aficionada al Ping Pong.

9.2. Noves propostes
● Crec que s'ha fet una bona feina d'acollida inicial i un seguiment molt insuficient de les persones que s'han inscrit. I també que hauríem de ser més proactius, 

especialment per incorporar persones de referència de diferents àmbits professionals, gent que ens vota o que ens dóna suport i que sovint no sabem com encabir en la 
nostra organització. Ara és un bon moment per capitalitzar la feina feta, tant a Barcelona com a Catalunya i a Espanya. Tenim més força que nos ens pensem.

● Caldria una campanya de noves inscripcions!
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RECOMANACIONS DE FUTUR 

● Assistir a les reunions, ser proactives a l'hora de proposar temes de debat i accions. Assumir i creure's el seu paper com a direcció política de l'organització.
● Que escoltin molt però que no tinguin por de participar i de traslladar les seves aportacions i les del seu espai. Que aprofitin l'oportunitat i que s'impliquin tant com 

puguin. Si la coordinadora no "tira", l'organització tampoc.
● Que assumeixin les responsabilitats que se'n derivin, però que no es deixin impressionar, és a dir, que hi diguin la seva sense por, que la Coordinadora és un espai 

divers, però amable i tolerant.
● Que participin més en la identificació de temes que cal portar-hi i que s'impliquin més en els grups de treball que preparen els plenaris.
● El mandato es relativamente corto, así que la recomendación sería que desde el primer momento se atrevan/animen a plantear preguntas y propuestas...
● Paciencia, relaxació, i que preguntin i parlin amb la gent que ha participat en la coordi. Que siguin propositius i orgullosos de pertànyer a una organització tan guay!!!
● Innovació, Valentía, Equip, Lleialtat, Optimisme, Treballar, Sentit Crític, Compromís.
● Ser membre de la Coordinadora implica adquirir un compromís amb l'organització, amb l'òrgan i l'espai de participació que s'hi representa, i d'aquí que cal ser 

coresponsable de les accions i decisions que es prenen. És important tenir iniciativa, ser proactiu i implicar-se en les diferents tasques que cal portar a terme. Tot plegat 
sempre des de l'empatia, les cures i l'escolta mútua de totes les persones que formen part d'aquest espai.

● Cuidar-se i cuidar als demés, respecte i no personalització de les diferències. La discrepància i la diversitat són bàsiques pel debat i el creixement de l’espai i la seva 
absència és un mal símptoma. Ser proactiu és important i quantes més treballem, menys treball individual per cadascuna, però no vulguem fer més del que 
veritablement poguem. Ànims i força!

● Que tinguin cura de les companyes i companys de la Coordinadora.
● Actitud propositiva i escolta activa.
● Que la discrepància és sana.
● Empodereu als vostres espais amb la vostra acció a la coordinadora. Feu visible que les decisions son més col·lectives del que molts companys pensen. I molts ànims 

per aquest nou mandat on caldrà fer més forta l’organització, i la coordinadora és essencial per a fer-ho.
● No oblidar que la teva feina no acaba en aquest espai.
● No actuar individualment sinó com a representants d'un col·lectiu de l'organització amb discussions prèvies.
● Que mantinguin l'ambient de respecte i bon rotllo assolit, conscients de la rica pluralitat que tenim. Que no vagin a la reunió "a veure que hi ha" sinó amb la mentalitat i la 

responsabilitat de formar part de l'equip que assegura el bon funcionament d'aquest projecte. I que quan no estan a la reunió i vagin a Eixos i Barris, segueixin exercint 
com a membres de la Coordinadora (són el pont necessari, de dalt a baix i de baix a dalt).

● Que procurin actuar com a representants i no es conformin a aportar només opinions personals. Que vetllin perquè les activistes de base no se sentin desconnectades 
de l'aparell organitzatiu. Que exigeixin informació clara i a temps per poder transmetre-la als seus espais.

● Que recordin que és un espai de coordinació i que en el cas de relat i territorial representen aquells espais, als que han de traslladar les informacions i promoure el 
debat, i no només a si mateixos.

● Aprofundir en la transparència i radicalitat democràtica. Enfortir la presa de decisions a Coordinadora i no tant en la Direcció Executiva. Ampliar els temps de les reunions 
per a debat polític i treballar millor els informes polítics sobre esdeveniments externs; Coordinadores monogràfiques de debat polític, més en clau proactiva que reactiva. 
Visibilitzar quadres i responsables polítics - lideratge col·lectiu vs hiperlideratge personal.
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COM INFLUEIXEN EN LES RESPOSTES 
ELS DIFERENTS "PERFILS"?

Tot i que les mostres són molt petites i 
caldria fer control per veure quines variables 
resulten més explicatives (pel que no podem 
treure conclusions estadístiques), si 
desagreguem a partir de diversos “perfils” 
sorgeixen una sèrie de preguntes que pot 
ser interessant tractar en la sessió 
presencial o en futures enquestes:

1) Existeix una variable de "perfil" més 
significativa que d’altres a l'hora d'explicar 
com es puntua el grau d'assoliment de les 
millores? (caldria comprovar la hipòtesi que: 
l'espai del qual es prové és la variable que 
més explica)

2) Com influeix l'espai del qual es prové? 
(caldria comprovar la hipòtesi que: 
Executiva, Barris i Eixos puntuen més alt 
que la resta)

3) Com influeix el gènere? (caldria 
comprovar la hipòtesi que les dones 
tendeixen a puntuar més alt excepte pel que 
fa a la presa de decisions i la coordinació de 
la comunicació)

4) Com influeix l'edat? (realment la franja de 
50-59 tendeix a puntuar més alt?)

5) Com influeix el tenir persones a càrrec? 
(realment les que tenen persones a càrrec 
puntuen més alt?)
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